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Hjalmar Åhrén väljs till ordförande och hälsar alla välkomna  

 

§ 1.  Val av justerare  

   

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att välja Mikael Ulvholt till justeringsperson 

 

§ 2. Dagordningen 

  Föregående protokoll: Beredningsgruppen 2024-01-17 

 

  Beslutspunkter från föregående beredningsgruppsmöte: 

- Att föreslå styrelsen att Tette och Christian i Framtidens vattenvårdsarbete arbetar 

in förslag att vattenrådet arbetar mer strategiskt med kommunerna. 

- Att godkänna förslag till verksamhetsberättelse för 2023. 

- Att föreslå styrelsen att välja Hjalmar Åhrén till ordförande beredningsgruppen. 

- Att samordnarna kan lägga tid på Land4climate projektet.  

 

  Tilläggspunkter på dagens dagordning: 

- §6. ÄTA Vanstad 

- §6. LONA slutrapportering S. Sandby 

- §6.  Reduktionsfiske i Sövdesjön.  

- § 12. Granskning av årsrapporten gällande recipientkontrollprogrammet 

- § 13. Vinnova-projektet ”Vattenjaget” 

- § 13. Ersättning för ledamöter 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att godkänna dagordningen 

- Att lägga till ovanstående tilläggspunkter på dagordningen 

- Att lägga föregående protokoll till handlingarna 

 

§ 3.  Ny vattenrådssamordnare   

Christoffer Bonthron presenterar sig, han är den nya vattenrådssamrodnaren som 

kommer arbeta 50% på Höje å vattenråd och 50% på Kävlingeåns vattenråd. 

Arbetet kommer bl.a. bestå av att stötta och avlasta de befintliga samordnarna på 

de båda vattenråden, samt kontinuerligt arbeta för att samordna, utveckla och 

effektivisera vattenrådens arbete. 

 

Christoffer har en tidigare bakgrund som projektledare inom Tullstorpsåprojektet i 

Trelleborg som inleddes 2009 och är ett omfattande pilotprojekt inom vattenvård 

som uppmärksammats nationellt och internationellt. Projektet, som är helt och 

hållet drivet av markägarna, har genom ett holistiskt angreppsätt kring åtgärder i 

hela avrinningsområdet återskapat över 200 ha våtmarksyta genom anläggning av 

50 våtmarker och restaurering av 25 km utav 30 km av vattendraget. Christoffer 

kommer att, parallellt med sina nya tjänst hos oss, driva vidare slututvärderingen 
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av Tullstorpsåprojektet där många värdefulla insikter och reflektioner kring 

vattenvårdsarbete kommer dras. 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 4.  Anmälningar   

Vattenvårdsprogram 

• 2024-01-10 Rapport Elsa van Klinken. 2023. The European green infrastructure 

(GI) strategy: A fortune or a failure for biodiversity conservation in wetlands? A 

qualitative study in Scania (Sweden) and Groningen (The Netherlands)-a 

summary 

• 2024-03-01 Tilläggsbeställning av entreprenad för förbättrad avledning av vatten 

vid högflöden från anlagd groddamm på Brösarp 3:7, Sjöbo kommun. 

 

Recipientkontroll 

• 2024-01-11 – Månadsrapport december 2023 

• 2024-01-26 - Kiselalgsundersökning 2023 i skånska sjöar och vattendrag 

• 2024-02-08 – Månadsrapport januari 2024 

 

Beredningsgruppen beslutar 

- Att lägga anmälningarna till handlingarna  

 

§5. Beslutspunkter från föregående styrelsemöte 

 Therese föredrar beslutspunkter från föregående styrelsemöte 2024-02-15 

 

- att lägga VA SYD:s rapport och föredrag om ”Rening från organiska 

mikroföroreningar” till handlingarna. 

- att arbetet med Hjälmaröd (våtmark NV viken vid Vombsjön) inleds även innan vi 

fått besked om LOVA/LONA i april 2024.  

- att Tette och Christian i Framtidens vattenvårdsarbete arbetar in förslag att 

vattenrådet arbetar mer strategiskt och rådgivande med medlemskommunerna. 

- att beredningsgruppen utreder frågan om gemensamt strategimöte som drivs av 

vattenrådet för framtidens vattenhantering med fokus på översvämningar och 

torka. 

- att godkänna Hjalmar Åhrén, kommunekolog som ny ordförande i Kävlingeåns 

vattenråds beredningsgrupp.  

- att godkänna att förslaget på årsredovisning för 2023 skickas till revisorn.  

- att samordnarna för vattenråden kan lägga tid på Land4climate projektet 

 

Beredningsgruppen beslutar 

- Att lägga informationen till handlingarna  

 

§ 6. Vattenvårdsprogram Kävlingeån    

 

• Aktuella åtgärder    Bilaga 1 

Timothy Williams ger en lägesrapport för pågående projekt 
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Efterarbete 

807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår med kontrollprogram, 

slutbesiktigades förra sommaren. Har problem med erosion. Dialog med byalag 

ska ske. 

777 Sandby – efterarbete pågår, uppföljning flödesfördelning. 

Vanstads plankdämmen – justeringar mot erosion ska göras som en ÄTA. 

Bentonitmatta och 2 rader extra plank. Anläggningens kostnadseffektivitet hade 

behövt utvärderas om något år.  

 

Pågående entreprenad 

829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo - samkörs med nedanstående. Alla våtmarker utom 

den största är klar. Arbetet med att lägga bentonitmatta har skjutits fram pga. 

mycket regn. Översvämning vid groddammen. ÄTA är beställd för att fixa till 

detta. Markägaren har startat ett tillsynsärende hos Lst, men Ekologigruppen har 

skött allting som det ska. 

849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo.  

400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – har påverkats av de höga flödena och ej 

hållit tätt, justeringar pågår och slutbesiktning är uppskjuten. 

861 Lilla Torpsbäcken – läggning av bentonitmatta har skjutits fram pga. mycket 

regn. Slutbesiktning är uppskjuten. 

 

Detaljprojektering 

Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 

Anläggning 2024.  

856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Framtagande av 

upphandlingsunderlag pågår. Anläggnings 2024. 

860 Hjälmaröd (Fokus Vombsjön) – Näringsrenings- och gäddvåtmark. 

Strandskydd, vattenverksamhet och avtal är klar, inväntar bidragsbesked. Ca 1,5 

milj i entreprenad. Ta fram upphandlingsunderlag med brasklapp om finansiering. 

Negativt förhandsbesked från Lst gällande LOVA och LONA. Dialog ska föras 

med Lst. 

569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 

markersättning – ska ta ställning till avtal. Förhoppningsvis entreprenad 2024. 

Grimstoftabäcken – dialog med Sjöbo – förprojektering. 

 

Förprojektering och nytt  

Rinnebäck 1:55, Kävlinge – 0,5 ha gäddvåtmark med näringsrening. 

Ställningstagande från Kävlinge kommun. 

Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50 ha yta. 

Inväntar LOVA/LONA -besked för förstudie. Bra med förhandsförbindelse med 

markägaren. Diskussion med Lst kring skötselstöd och upplägg. Lutar åt 

betesdrift. Multifunktionellt projekt. Förhandsstudie är påbörjad. Information om 

detta projekt ska ej spridas på markägarens begäran. 

Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark, inväntar markägare. Förundersökning pågår. 

Möte med markägare samt dialog med Lst. 

 

Överlämning av anläggningar 

Gällande markägaren för Slogstorpsdammen som vill ta över sin anläggning så blir 

detta den första officiella överlämningen. Möte inplanerat med miljöjurist för 

framtagande av överlämningsavtal – prio Slogstorp. 

Assently: 2d11979af39493a8c158fdbb99cabaafdd36fbc20b2f025b47df89bb4f2780eff1710984a52b706950fee11da3dc37ddfbc04b59a40262f1ef63974935227506



  

5 (11) 

 

 

Reparation och underhåll 

Styrelsen har beslutat att ramavtal ska tas fram. Ekologigruppen tar fram ett 

förslag som granskas av Lunds kommun.  

 

Dialog och kommunikation 

- Harlösa Rotaryklubb – 25 april 

- Kävlingeåns fiskevårdsområde – 24 april 

- Sövde byalag –pågående dialog. Provtagning i Sövdesjöns alla tillflöden. 

Åtgärder i nästa skede. 

 

Övrigt 

- Framtidens vattenvårdsarbete 2.0: utkast är färdigt och skickat till kansliet för 

granskning. 

- Inom Fokus Vombsjön har PFAS prover tagits uppströms och nedströms 

Revingehed. 

- Slutrapport LONA 2018-2021: EG har stöttat kansliet i slutrapporteringen som 

ska in senast sista mars. 

 

• Fokus Vombsjön 

Therese Parodi föredrar information från Christian Alsterberg 

 

- Sportfiskehamnen: den befintliga sjösättningsrampen behöver byggas om och 

anpassas för ändrade sjönivåer. Bidrag kommer sökas. Kansliet och 

styrelseordförande har formulerat ett stödbrev att KVR kan medfinansiera 

bidragsansökan med 150 000, samt att ansökan skickas in i KVR:s namn. Frågan 

om medfinans ska upp till styrelsen enligt delegationsordningen. Vissa 

ansökningar måste in pga. deadline och avstämning med styrelsen sker i 

efterhand. 

 

Frågan diskuteras under beredningsgruppsmötet. Det får inte nöta för mycket på 

budgeten. Beredningsgruppen ställde sig positiva till förslaget om medfinans. 

 

- Provfisken i Vombsjön ska göras i augusti. Direktupphandling pågår just nu. 

- Livegivare ska förbjudas i Vombsjön. Det är en radar som man sätter på båten 

vilket gör att man får detaljerade bilder av fiskarna, storlek och placering. Man 

stressar fiskarna tills de nappar, och det är mycket enklare att fiska vilket kan leda 

till utfiskning. 

- Torpsbäcken - gäddvåtmark och fiskväg. Fiskräknare kommer under 2025. 

- Våtmark NV viken/Hjälmaröd – verkar inte få bidrag av LONA eller LOVA, kan 

KVR finansiera anläggandet inom befintlig budget? Uppskattad totalbudget 

(projektering och entreprenad) ca 1,5 milj kr. Sydvatten medfinansierar. Alla 

tillstånd är klara. 

 

Frågan diskuterades under beredningsgruppsmötet. Så länge det inte nöter för 

mycket på budgeten så är beredningsgruppen positiva, marginal måste finnas. 

Prioritering bland medfinans, ÄTOR och projekt som presenterades under detta 

beredningsgruppsmöte måste dock ske.  

 

Assently: 2d11979af39493a8c158fdbb99cabaafdd36fbc20b2f025b47df89bb4f2780eff1710984a52b706950fee11da3dc37ddfbc04b59a40262f1ef63974935227506



  

6 (11) 

 

- Rapport/sammanställning av Fokus Vombsjön. Behöver extern finansiering samt 

skapa projektgrupp.  

- Höstens temadag kommer handla om våtmarker och översvämningsytor.  

- Den nya hemsida för Fokus Vombsjön är nu live. 

- eDNA med drönarflygningar testas på 6 ställen i Vombsjön. KVR följer resultaten 

för att se om metoden är kostnadseffektiv. 

 

• Övrigt 

Therese Parodi föredrar 

 

- Förslag från Eslövs kommun om ett kunskapsråd för   Bilaga 2 

sjö- och vattendragsfrågor under 2024. 

 

På grund av översvämningarna i januari/februari 2024 har KS i Eslöv har tagit 

beslut att de måste jobba mer aktivt och stärka sin kompetens via ett kunskapsråd 

för sjö- och vattendragsfrågor. Kunskapsrådet ska bestå av berörda från Eslövs 

kommun, representant från VA SYD, forskare, samt samordnare från Saxån-

Braån-, Rönneå-, Ringsjön- och Kävlingeåns vattenråd. Kunskapsrådets fokus 

kommer vara att ta fram åtgärder kopplat till översvämningar och erosion. Det är 

ännu inte bestämt hur mycket tid detta kommer krävas från 

vattenrådssamordnaren, upplägget håller på att diskuteras. Kommer ske som en 

test under 2024 och utvärderas därefter. 

 

Detta diskuterades under beredningsgruppsmötet. Frågan uppkom om detta 

parallella spår behövs? Kansliet är i uppstart med ett sammankallade möte med 

alla parter inom avrinningsområdet för att diskutera översvämningsfrågan och ta 

fram en strategi framåt. Kansliet ser dock detta som ett gott initiativ och 

engagemang från Eslövs kommun och vill gärna deltaga och främja detta, samt 

informera om vattenrådets tankar med ett möte inom avrinningsområdet. Se §7 i 

detta protokoll för mer info om detta möte.  

  

- Önskemål att kommuner och VA SYD bör delta på årsstämmor för de 

dikningsföretagen som de bjuds in till. Önskemålet kommer från en fd. 

stadsträdgårdsmästare som nu hjälper till i ett dikningsföretag där Lunds kommun 

och VA SYD lämnade återbud med kort varsel. 

- Info om Naturcentrums åtgärder inom Kävlingeåns ARO på uppdrag av Lst. 

Åtgärder för passerbarhet vid Högsmölla, Lilla Harrie Valskvarn, och Bösmöllan.  

 

- Tilläggspunkt: Reduktionsfiske kommer ske i Sövdesjön under hösten 2024. 

 

- Tilläggspunkt: LONA slutrapportering våtmarken i södra Sandby. Enligt 

Länsstyrelsen skulle man ha efterannonserat upphandlingen av entreprenaden 

under 2022. Detta missade vi i vattenrådet. Därav kommer vi få 25 % avdrag på 

vårt bidrag från Länsstyrelsen (avdrag till en summa av ca 400 000 kr). Kansliet 

kommer kolla vidare i detta så att det inte händer igen, och skicka ut info om vad 

som gäller till beredningsgruppen.  

 

- Tilläggspunkt: ÄTA plankdämmena Vanstad. Planken har inte fyllt sin fulla 

funktion och har läckt, det behöver göras en tilläggsbeställning. 

Tilläggsbeställning innefattar två extra rader plank, samt en bentonitmatta mot 

Assently: 2d11979af39493a8c158fdbb99cabaafdd36fbc20b2f025b47df89bb4f2780eff1710984a52b706950fee11da3dc37ddfbc04b59a40262f1ef63974935227506



  

7 (11) 

 

botten så att det inte läcker undertill. ÄTA:n (tilläggsbeställningen) landar på 

totalt 318 076 kr, varav vattenrådet bekostar 241 368 kr (samt en viss 

garantiprocentsats som tillkommer, entreprenören ska återkomma med detta), och 

entreprenören betalar 76 708 kr. Vattenrådet bekostar hälften av materialet för 

planken, samt alla kostnader kring bentonitmattan som är ett tillägg från 

grundbeställningen. Entreprenören betalar hälften av plankorna, arbetsledning, 

etablering av maskiner m.m.  

 

Enligt KVR:s delegationsordning är det styrelsebeslut på denna summa. 

Beredningsgruppen ställer sig positiva till att vi rättar till anläggningen.  

 

Beredningsgruppen beslutar 

- Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 

planering 

- Att föreslå till styrelsen att KVR finansierar/medfinansierar alla tre projekt som 

presenterats under denna paragraf; 

1. Vanstad ÄTA – 241 368 kr samt en garantiprocentsats. 

2. Våtmark NV viken/Hjälmaröd, total finansiering med vattenrådets egna 

budget på ca 1,5 Mkr. Finansiering med KVR:s egna budget är endast aktuell 

om vi inte får några externa bidrag beviljade. 

3. Sjösättningsrampen i Sportfiskehamnen i Vombsjön – 150 000 kr medfinans. 

Om det behöver prioriteras pga. budget anser beredningsgruppen att prioriteringen 

av finansiering/medfinans av projekt ska ske ovanstående ordning, där nr 1 har 

höst prio. 

- Att föreslå till styrelsen att kansliet får lägga tid inom kunskapsrådet som Eslövs 

kommun föreslår. 

- Att lägga övrig information till handlingarna 

 

 

 

§ 7.   Översvämningarna Kävlingeån januari 2024 

  Therese Parodi föredrar samt öppen diskussion 

 

I slutet av januari 2024 har vi upplevt 50-års flöden inom Kävlingeåns 

avrinningsområde som gjort stora översvämningsskador med många drabbade. 

 

Vattenrådets roll har diskuterats. Vi har avrinningsområdesperspektiv vilket är 

fördelaktigt. Förslag att beredningsgruppen utser en arbetsgrupp för att samordna 

möte ang. ”Framtidens vattenutmaningar – fokus översvämningar och torka”. 

Ordet lämnades öppet för beredningsgruppen.  

 

Beredningsgruppen ansåg detta förslag som mycket positivt. Är det synkat med 

Tette o Christians arbete med framtidens vattenvårdsarbete 2.0? Vi ska inte göra 

dubbelarbete. Detta arbete är dock för de kommande 20 åren, så vi behöver fånga 

momentum och göra något nu. Therese och Christoffer Bonthron inleder arbetet 

med att sammankalla till detta möte. Fler som vill vara med får gärna hoppa in i 

gruppen för att planera till detta stormöte.  
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• Magdalena Lindberg Eklund föredrog information från Sydvatten ang 

översvämningarna. 

 

Högflödena berodde på vattenmättade marker efter en onormalt blöt höst/vinter 

samt tjocka snötäcken som plötsligt avsmälte i samband med flera kraftiga regn. 

Sydvatten har utvärderat situationen och kan konstatera att den tappning från sjön 

som i tidigt skede beräknades efter SMHI:s avbördningskurvor har varit kraftigt 

överskattad. Även beräknad magnitud på tillrinningen till sjön är osäker. Detta 

beror på att SMHI:s framtagna avbördningssamband mellan nivåer och flöden inte 

är kalibrerade för sådana extrema flöden som rådde i slutet av januari. Sydvatten 

har därför låtit utföra kontrollerande flödesmätningar under högflödestiden för att 

bättre kunna uppskatta de beräknade flödena utifrån SMHI:s samband. 

Översvämningarnas utbredning och magnitud visar dock på uppskattningsvis 

åtminstone ett 100-års flöde såväl uppströms som nedströms Vombsjön. 

Sydvatten bedömer att Vombsjöns reglering inte har påverkat omfattningen av 

översvämningssituationen nedströms Vombsjön. Inledningsvis verkade sjön i viss 

mån till och med buffrande på de inkommande flödena. I ett senare skede behövde 

hela sjöns tillrinning släppas vidare nedströms. Sjöns maximalt tillåtna övre 

vattennivå på +21,30 (av dammsäkerhetsskäl) kunde således innehållas. Sydvatten 

kommer den 3 april lämna in en redogörelse till Länsstyrelsen över Vombsjöns 

reglering under högflödestiden. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

- Att lägga informationen till handlingarna 

- Att arbetsgruppen får arbeta med att genomföra ett strategimöte ang. 

Framtidens vattenutmaningar – fokus översvämningar och torka.  
 

 

§ 8.  Verksamhetsberättelse 2023 inkl. resultaträkning  Bilaga 3 

Therese informerar. 

Verksamhetsberättelsen är nu kompletterad med resultaträkningen.  

 

Beredningsgruppen beslutar 

- Att godkänna förslaget på verksamhetsberättelsen för 2023. 
 

§9.   Budget och arbetsplan 2025   Bilaga 4&5 

Therese Parodi föredrar förslag på budget och arbetsplan. 

 

När budget ska redovisas för styrelsen är det klokt om kansliet lägger till kostnader 

från dagens möte, se beslut under §6. Kansliet bedömer själva hur det ska 

redovisas.  

 

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att föreslå styrelsen bifogad budget och arbetsplan inklusive kostnader från beslut 

under §6 i detta protokoll. 

- Att lägga övrig information till handlingarna. 

 

§ 10.  Förslag på utdebitering hos medlemmar 2025  Bilaga 6 

  Therese Parodi föredrar. 
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Beredningsgruppen beslutar 

- Att föreslå styrelsen bifogat förslag till utdebitering 

 

§ 11.  Vattenförvaltning 

Therese Parodi föredrar.  

 

- Grundvattensamarbete med SSGK. Sydvästraskånes grundvattenkommitté har 

bjudit in till utbildningsdag och workshop 17 maj. 

- Föredrag från Höje och Kävlingeåns vattenråd för SKR 12 april gällande 

naturbaserade lösningar. 

 

Besvarade 

• 2024-01-26 Samråd Vattentjänstplan Kävlinge kommun. Besvarades 2024-02-23.   

 

Ej besvarade 

• 2024-02-13 Remiss om ansökan om förlängd igångsättningstid vid Slättäng AB på 

fastigheten Örtofta 21:1 i Eslövs kommun. Besvaras senast 22 mars 2024. 

• 2024-02-16 Samråd för Detaljplan för del av Östra Torn 29:8 m.fl. (Råängen) i 

Lund. Besvaras senast 23 april 2024. 

• 2024-02-26 Samråd för översiktsplan för Lunds kommun. Besvaras senast 30 

april 2024. 

• 2024-02-27 Samråd enligt miljöbalken för utökning av djurhållningen på 

fastigheten Viderup 1:6 i Eslövs kommun. Besvaras senast 22 mars 2024. 

• 2024-02-27 Samrådsredogörelse tillhörande tematiskt tillägg till Översiktsplanen 

2025 Natur- och parkprogram för Tomelilla kommun. Besvaras senast 26 april 

2024. 

 

På nästa beredningsgruppsmöte ska rutiner om hur vi ska svara på remisser m.m. 

lyftas. Vilka remisser ska skickas till vattenrådet?  

 

Beredningsgruppen beslutar  

-Att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 12.  Recipientkontroll  

Therese Parodi informerar. 

  Kansliet hade möte med ett företag som genomför eDNA analyser med 

drönarflygningar. 

 

- Tilläggspunkt: Beredningsgruppen fick i uppdrag att granska årsrapporten från 

SGS gällande recipientkontrollen fram tills 21 mars. Inga synpunkter inkom.  

 

Beredningsgruppen beslutar 

- Att lägga informationen till handlingarna. 
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§ 13.  Administration/Övriga frågor  

  Therese Parodi föredrar 

• Sammanträdestider 2024 

Alla möten börjar klockan 9.00 

Beredningsgruppen onsdagar: 

4/9 Alnarp 

13/11 Sjöbo 

 

Styrelsemöten torsdagar 

18/4  Eslöv 

26/9  Lund 

5/12  Höör 

Årsstämma 23/5 2024 torsdag:  Habo gård i Lomma. Efter stämman sker 

konstituerande styrelsemöte. Gemensam lunch och sedan eftermiddagsaktivitet.  

Eftermiddagsaktivitet bestående av föredrag från Kenneth Persson på sydvatten, 

inspiration till framtidens vattenarbete och utmaningar, samt Christoffer Bonthron 

som berättar mer om Tullstorpsåprojektet.  

 

• Övriga frågor 

- Tilläggspunkt: Vinnova projekt – Vattenjaget. 

Kansliet har fått förfrågan att medverka som referensgrupp i ett projekt som 

handlar om att man ska kunna prata med vatten. De vill ha ett vatten att arbeta 

med, ex Vombsjön. Där placeras det ut en AI, där besökare kan prata med vattnet. 

Ställa frågor om exempelvis pH, fiskebalans m.m. Projektets syfte är att öka 

relationen med natur och människa via AI. Projektet drivs av en designbyrå, en 

forskare och ett konstnärskollektiv, samt vattenrådet. Besked om projektstöd 

kommer i april och kansliet är förfrågad att lägga ca 20 h på detta utspritt på ett år 

som referensgrupp. 

 

Tillägg vid protokollskrivning 2024-04-04. Nedanstående punkt 

”Styrelseledamöters ersättningar” diskuterades på beredningsgruppsmötet. I 

efterhand har det framkommit att denna fråga aldrig uppdrogs till 

beredningsgruppen. I Kävlingeåns vattenråds styrelseprotokoll från 2023-12-07 

§7. beslutades det: ”att gällande punkt 2 ska beslut och timtaxa fastställas på 

årsstämman. Tjänstemännen arbetar fram ett förslag som presenteras på 

årsstämman.” På styrelsemötet menade man att tjänstemän på kansliet skulle ta 

fram förslag på timtaxa och att det är en organisatorisk fråga som ska hanteras av 

styrelsen. Därmed stryks även beslutspunkten.  

 

- Tilläggspunkt: Styrelseledamöters ersättningar.  

Eva Nielsen Osterman meddelade via mail att hon är sjukskriven för tillfället. Hon 

har mailat samhällsbyggnadsnämndens ordförande i Sjöbo som har fått i uppdrag 

vid senaste sammanträdet i samhällsbyggnadsnämnden att kalla till ett möte med 

valberedningen och Eva angående styrelseledamöter och deras ersättning. Eva 

föreslog att kansliet kan ta fram ett förslag till ersättning utöver det arvode som 

kommunernas styrelseledamöter redan har vid protokollförda möten, 

förberedelsetid och ersättning för resor. Det bör också specificeras vilka 

arbetsuppgifter respektive styrelseledamot har och vad som i så fall kan vara 

berättigat för ersättning. 
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Frågan om ersättning diskuterades i beredningsgruppen. Beredningsgruppen 

enades om att man i dagsläget inte har tillräckligt med underlag för att besluta om 

timtaxa, arbetsuppgifterna behöver i sådant fall specificeras. Det ifrågasattes om 

det finns arbetsuppgifter där extra ersättning är motiverat, kanske dessa 

tillkommande arbetsuppgifter bör genomföras av kansliet, om det inte görs på 

frivillig basis. Motiven var också att man inte ger ersättning till ledamöter utöver 

det befintliga arvodet i andra vattenråd, inte heller i Höjeå vattenråd. För att kunna 

ta fram en timtaxa anses det behövas en tydligt specificerad arbetsbeskrivning att 

ta ställning till, där det står vilka uppgifter det kan handla om. Det behöver också 

bedömas om dessa arbetsuppgifter är motiverade för ersättning, samt om 

arbetsuppgifterna är något kansliet kan göra istället.  

 

Beredningsgruppen beslutar 

- Att man i dagsläget inte har tillräckligt med underlag för att besluta om timtaxa, 

arbetsuppgifterna behöver i sådant fall specificeras.  

- Att lägga informationen till handlingarna 

 

 

                    

Lund som ovan 

 

 

Therese Parodi 

Sekreterare 

 

 

Digital signering på sista sidan 

 

 

Justeras:                     Justeras: 

 

 

 

Hjalmar Åhrén Mikael Ulvholt 

Lunds kommun Hörby kommun 

mötesordförande justerare 
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Tid: Onsdagen den 20 mars 2024, klockan 9.00 



 



Plats: Hörby kommunhus, sal Victoria 1, Ringsjövägen 4 



 



Bilagor:  Bilaga 1 Aktuella händelser inom vattenvårdsprogrammet 



 Bilaga 2 Beslut om kunskapsråd för sjö- och vattendragsfrågor, Eslöv 



 Bilaga 3 Preliminär verksamhetsberättelse 2023 inkl. resultaträkning 



 Bilaga 4 Arbetsplan 2025 



 Bilaga 5 Budget 2025 



 Bilaga 6 Förslag till utdebitering hos medlemmar 2025 



 



Närvarande:  



 



Ledamöter: 



Kommunrepresentanter: 



Hjalmar Åhrén, ordf  Lunds kommun 



Annika Söderman  Eslövs kommun 



Maja Holmgren  Lomma kommun 



Mikael Ulvholt  Hörby kommun  



Åsa Abrahamsson  Höörs kommun 



 



Företag/industrier: 



Hadil Karim, digitalt  Nordic Sugar 



Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten  



Susanne Johansson  VA SYD 



Marie Caesar Björk  Kraftringen 



 



Ersättare 



Kommunrepresentanter 



Frida Johansson  Sjöbo kommun 



 



Adjungerade:  



Therese Parodi, sekreterare  Vattenrådssamordnare Kävlingeå 



Isak Nyborg   Vattenrådssamordnare Höje å 



Christoffer Bonthron  Vattenrådssamordnare Höje/Kävlingeå 



 



Konsult: 



 Timothy Williams   Ekologigruppen 
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Hjalmar Åhrén väljs till ordförande och hälsar alla välkomna  



 



§ 1.  Val av justerare  



   



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att välja Mikael Ulvholt till justeringsperson 



 



§ 2. Dagordningen 



  Föregående protokoll: Beredningsgruppen 2024-01-17 



 



  Beslutspunkter från föregående beredningsgruppsmöte: 



- Att föreslå styrelsen att Tette och Christian i Framtidens vattenvårdsarbete arbetar 



in förslag att vattenrådet arbetar mer strategiskt med kommunerna. 



- Att godkänna förslag till verksamhetsberättelse för 2023. 



- Att föreslå styrelsen att välja Hjalmar Åhrén till ordförande beredningsgruppen. 



- Att samordnarna kan lägga tid på Land4climate projektet.  



 



  Tilläggspunkter på dagens dagordning: 



- §6. ÄTA Vanstad 



- §6. LONA slutrapportering S. Sandby 



- §6.  Reduktionsfiske i Sövdesjön.  



- § 12. Granskning av årsrapporten gällande recipientkontrollprogrammet 



- § 13. Vinnova-projektet ”Vattenjaget” 



- § 13. Ersättning för ledamöter 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att godkänna dagordningen 



- Att lägga till ovanstående tilläggspunkter på dagordningen 



- Att lägga föregående protokoll till handlingarna 



 



§ 3.  Ny vattenrådssamordnare   



Christoffer Bonthron presenterar sig, han är den nya vattenrådssamrodnaren som 



kommer arbeta 50% på Höje å vattenråd och 50% på Kävlingeåns vattenråd. 



Arbetet kommer bl.a. bestå av att stötta och avlasta de befintliga samordnarna på 



de båda vattenråden, samt kontinuerligt arbeta för att samordna, utveckla och 



effektivisera vattenrådens arbete. 



 



Christoffer har en tidigare bakgrund som projektledare inom Tullstorpsåprojektet i 



Trelleborg som inleddes 2009 och är ett omfattande pilotprojekt inom vattenvård 



som uppmärksammats nationellt och internationellt. Projektet, som är helt och 



hållet drivet av markägarna, har genom ett holistiskt angreppsätt kring åtgärder i 



hela avrinningsområdet återskapat över 200 ha våtmarksyta genom anläggning av 



50 våtmarker och restaurering av 25 km utav 30 km av vattendraget. Christoffer 



kommer att, parallellt med sina nya tjänst hos oss, driva vidare slututvärderingen 
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av Tullstorpsåprojektet där många värdefulla insikter och reflektioner kring 



vattenvårdsarbete kommer dras. 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 4.  Anmälningar   



Vattenvårdsprogram 



• 2024-01-10 Rapport Elsa van Klinken. 2023. The European green infrastructure 



(GI) strategy: A fortune or a failure for biodiversity conservation in wetlands? A 



qualitative study in Scania (Sweden) and Groningen (The Netherlands)-a 



summary 



• 2024-03-01 Tilläggsbeställning av entreprenad för förbättrad avledning av vatten 



vid högflöden från anlagd groddamm på Brösarp 3:7, Sjöbo kommun. 



 



Recipientkontroll 



• 2024-01-11 – Månadsrapport december 2023 



• 2024-01-26 - Kiselalgsundersökning 2023 i skånska sjöar och vattendrag 



• 2024-02-08 – Månadsrapport januari 2024 



 



Beredningsgruppen beslutar 



- Att lägga anmälningarna till handlingarna  



 



§5. Beslutspunkter från föregående styrelsemöte 



 Therese föredrar beslutspunkter från föregående styrelsemöte 2024-02-15 



 



- att lägga VA SYD:s rapport och föredrag om ”Rening från organiska 



mikroföroreningar” till handlingarna. 



- att arbetet med Hjälmaröd (våtmark NV viken vid Vombsjön) inleds även innan vi 



fått besked om LOVA/LONA i april 2024.  



- att Tette och Christian i Framtidens vattenvårdsarbete arbetar in förslag att 



vattenrådet arbetar mer strategiskt och rådgivande med medlemskommunerna. 



- att beredningsgruppen utreder frågan om gemensamt strategimöte som drivs av 



vattenrådet för framtidens vattenhantering med fokus på översvämningar och 



torka. 



- att godkänna Hjalmar Åhrén, kommunekolog som ny ordförande i Kävlingeåns 



vattenråds beredningsgrupp.  



- att godkänna att förslaget på årsredovisning för 2023 skickas till revisorn.  



- att samordnarna för vattenråden kan lägga tid på Land4climate projektet 



 



Beredningsgruppen beslutar 



- Att lägga informationen till handlingarna  



 



§ 6. Vattenvårdsprogram Kävlingeån    



 



• Aktuella åtgärder    Bilaga 1 



Timothy Williams ger en lägesrapport för pågående projekt 



 





https://kavlingean.se/wp-content/uploads/2024/01/English-summary-GI-project-on-wetlands-Elsa.pdf


https://kavlingean.se/wp-content/uploads/2024/01/English-summary-GI-project-on-wetlands-Elsa.pdf


https://kavlingean.se/wp-content/uploads/2024/01/English-summary-GI-project-on-wetlands-Elsa.pdf


https://kavlingean.se/wp-content/uploads/2024/01/English-summary-GI-project-on-wetlands-Elsa.pdf
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Efterarbete 



807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår med kontrollprogram, 



slutbesiktigades förra sommaren. Har problem med erosion. Dialog med byalag 



ska ske. 



777 Sandby – efterarbete pågår, uppföljning flödesfördelning. 



Vanstads plankdämmen – justeringar mot erosion ska göras som en ÄTA. 



Bentonitmatta och 2 rader extra plank. Anläggningens kostnadseffektivitet hade 



behövt utvärderas om något år.  



 



Pågående entreprenad 



829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo - samkörs med nedanstående. Alla våtmarker utom 



den största är klar. Arbetet med att lägga bentonitmatta har skjutits fram pga. 



mycket regn. Översvämning vid groddammen. ÄTA är beställd för att fixa till 



detta. Markägaren har startat ett tillsynsärende hos Lst, men Ekologigruppen har 



skött allting som det ska. 



849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo.  



400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – har påverkats av de höga flödena och ej 



hållit tätt, justeringar pågår och slutbesiktning är uppskjuten. 



861 Lilla Torpsbäcken – läggning av bentonitmatta har skjutits fram pga. mycket 



regn. Slutbesiktning är uppskjuten. 



 



Detaljprojektering 



Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 



Anläggning 2024.  



856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Framtagande av 



upphandlingsunderlag pågår. Anläggnings 2024. 



860 Hjälmaröd (Fokus Vombsjön) – Näringsrenings- och gäddvåtmark. 



Strandskydd, vattenverksamhet och avtal är klar, inväntar bidragsbesked. Ca 1,5 



milj i entreprenad. Ta fram upphandlingsunderlag med brasklapp om finansiering. 



Negativt förhandsbesked från Lst gällande LOVA och LONA. Dialog ska föras 



med Lst. 



569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 



markersättning – ska ta ställning till avtal. Förhoppningsvis entreprenad 2024. 



Grimstoftabäcken – dialog med Sjöbo – förprojektering. 



 



Förprojektering och nytt  



Rinnebäck 1:55, Kävlinge – 0,5 ha gäddvåtmark med näringsrening. 



Ställningstagande från Kävlinge kommun. 



Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50 ha yta. 



Inväntar LOVA/LONA -besked för förstudie. Bra med förhandsförbindelse med 



markägaren. Diskussion med Lst kring skötselstöd och upplägg. Lutar åt 



betesdrift. Multifunktionellt projekt. Förhandsstudie är påbörjad. Information om 



detta projekt ska ej spridas på markägarens begäran. 



Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark, inväntar markägare. Förundersökning pågår. 



Möte med markägare samt dialog med Lst. 



 



Överlämning av anläggningar 



Gällande markägaren för Slogstorpsdammen som vill ta över sin anläggning så blir 



detta den första officiella överlämningen. Möte inplanerat med miljöjurist för 



framtagande av överlämningsavtal – prio Slogstorp. 
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Reparation och underhåll 



Styrelsen har beslutat att ramavtal ska tas fram. Ekologigruppen tar fram ett 



förslag som granskas av Lunds kommun.  



 



Dialog och kommunikation 



- Harlösa Rotaryklubb – 25 april 



- Kävlingeåns fiskevårdsområde – 24 april 



- Sövde byalag –pågående dialog. Provtagning i Sövdesjöns alla tillflöden. 



Åtgärder i nästa skede. 



 



Övrigt 



- Framtidens vattenvårdsarbete 2.0: utkast är färdigt och skickat till kansliet för 



granskning. 



- Inom Fokus Vombsjön har PFAS prover tagits uppströms och nedströms 



Revingehed. 



- Slutrapport LONA 2018-2021: EG har stöttat kansliet i slutrapporteringen som 



ska in senast sista mars. 



 



• Fokus Vombsjön 



Therese Parodi föredrar information från Christian Alsterberg 



 



- Sportfiskehamnen: den befintliga sjösättningsrampen behöver byggas om och 



anpassas för ändrade sjönivåer. Bidrag kommer sökas. Kansliet och 



styrelseordförande har formulerat ett stödbrev att KVR kan medfinansiera 



bidragsansökan med 150 000, samt att ansökan skickas in i KVR:s namn. Frågan 



om medfinans ska upp till styrelsen enligt delegationsordningen. Vissa 



ansökningar måste in pga. deadline och avstämning med styrelsen sker i 



efterhand. 



 



Frågan diskuteras under beredningsgruppsmötet. Det får inte nöta för mycket på 



budgeten. Beredningsgruppen ställde sig positiva till förslaget om medfinans. 



 



- Provfisken i Vombsjön ska göras i augusti. Direktupphandling pågår just nu. 



- Livegivare ska förbjudas i Vombsjön. Det är en radar som man sätter på båten 



vilket gör att man får detaljerade bilder av fiskarna, storlek och placering. Man 



stressar fiskarna tills de nappar, och det är mycket enklare att fiska vilket kan leda 



till utfiskning. 



- Torpsbäcken - gäddvåtmark och fiskväg. Fiskräknare kommer under 2025. 



- Våtmark NV viken/Hjälmaröd – verkar inte få bidrag av LONA eller LOVA, kan 



KVR finansiera anläggandet inom befintlig budget? Uppskattad totalbudget 



(projektering och entreprenad) ca 1,5 milj kr. Sydvatten medfinansierar. Alla 



tillstånd är klara. 



 



Frågan diskuterades under beredningsgruppsmötet. Så länge det inte nöter för 



mycket på budgeten så är beredningsgruppen positiva, marginal måste finnas. 



Prioritering bland medfinans, ÄTOR och projekt som presenterades under detta 



beredningsgruppsmöte måste dock ske.  
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- Rapport/sammanställning av Fokus Vombsjön. Behöver extern finansiering samt 



skapa projektgrupp.  



- Höstens temadag kommer handla om våtmarker och översvämningsytor.  



- Den nya hemsida för Fokus Vombsjön är nu live. 



- eDNA med drönarflygningar testas på 6 ställen i Vombsjön. KVR följer resultaten 



för att se om metoden är kostnadseffektiv. 



 



• Övrigt 



Therese Parodi föredrar 



 



- Förslag från Eslövs kommun om ett kunskapsråd för   Bilaga 2 



sjö- och vattendragsfrågor under 2024. 



 



På grund av översvämningarna i januari/februari 2024 har KS i Eslöv har tagit 



beslut att de måste jobba mer aktivt och stärka sin kompetens via ett kunskapsråd 



för sjö- och vattendragsfrågor. Kunskapsrådet ska bestå av berörda från Eslövs 



kommun, representant från VA SYD, forskare, samt samordnare från Saxån-



Braån-, Rönneå-, Ringsjön- och Kävlingeåns vattenråd. Kunskapsrådets fokus 



kommer vara att ta fram åtgärder kopplat till översvämningar och erosion. Det är 



ännu inte bestämt hur mycket tid detta kommer krävas från 



vattenrådssamordnaren, upplägget håller på att diskuteras. Kommer ske som en 



test under 2024 och utvärderas därefter. 



 



Detta diskuterades under beredningsgruppsmötet. Frågan uppkom om detta 



parallella spår behövs? Kansliet är i uppstart med ett sammankallade möte med 



alla parter inom avrinningsområdet för att diskutera översvämningsfrågan och ta 



fram en strategi framåt. Kansliet ser dock detta som ett gott initiativ och 



engagemang från Eslövs kommun och vill gärna deltaga och främja detta, samt 



informera om vattenrådets tankar med ett möte inom avrinningsområdet. Se §7 i 



detta protokoll för mer info om detta möte.  



  



- Önskemål att kommuner och VA SYD bör delta på årsstämmor för de 



dikningsföretagen som de bjuds in till. Önskemålet kommer från en fd. 



stadsträdgårdsmästare som nu hjälper till i ett dikningsföretag där Lunds kommun 



och VA SYD lämnade återbud med kort varsel. 



- Info om Naturcentrums åtgärder inom Kävlingeåns ARO på uppdrag av Lst. 



Åtgärder för passerbarhet vid Högsmölla, Lilla Harrie Valskvarn, och Bösmöllan.  



 



- Tilläggspunkt: Reduktionsfiske kommer ske i Sövdesjön under hösten 2024. 



 



- Tilläggspunkt: LONA slutrapportering våtmarken i södra Sandby. Enligt 



Länsstyrelsen skulle man ha efterannonserat upphandlingen av entreprenaden 



under 2022. Detta missade vi i vattenrådet. Därav kommer vi få 25 % avdrag på 



vårt bidrag från Länsstyrelsen (avdrag till en summa av ca 400 000 kr). Kansliet 



kommer kolla vidare i detta så att det inte händer igen, och skicka ut info om vad 



som gäller till beredningsgruppen.  



 



- Tilläggspunkt: ÄTA plankdämmena Vanstad. Planken har inte fyllt sin fulla 



funktion och har läckt, det behöver göras en tilläggsbeställning. 



Tilläggsbeställning innefattar två extra rader plank, samt en bentonitmatta mot 
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botten så att det inte läcker undertill. ÄTA:n (tilläggsbeställningen) landar på 



totalt 318 076 kr, varav vattenrådet bekostar 241 368 kr (samt en viss 



garantiprocentsats som tillkommer, entreprenören ska återkomma med detta), och 



entreprenören betalar 76 708 kr. Vattenrådet bekostar hälften av materialet för 



planken, samt alla kostnader kring bentonitmattan som är ett tillägg från 



grundbeställningen. Entreprenören betalar hälften av plankorna, arbetsledning, 



etablering av maskiner m.m.  



 



Enligt KVR:s delegationsordning är det styrelsebeslut på denna summa. 



Beredningsgruppen ställer sig positiva till att vi rättar till anläggningen.  



 



Beredningsgruppen beslutar 



- Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 



planering 



- Att föreslå till styrelsen att KVR finansierar/medfinansierar alla tre projekt som 



presenterats under denna paragraf; 



1. Vanstad ÄTA – 241 368 kr samt en garantiprocentsats. 



2. Våtmark NV viken/Hjälmaröd, total finansiering med vattenrådets egna 



budget på ca 1,5 Mkr. Finansiering med KVR:s egna budget är endast aktuell 



om vi inte får några externa bidrag beviljade. 



3. Sjösättningsrampen i Sportfiskehamnen i Vombsjön – 150 000 kr medfinans. 



Om det behöver prioriteras pga. budget anser beredningsgruppen att prioriteringen 



av finansiering/medfinans av projekt ska ske ovanstående ordning, där nr 1 har 



höst prio. 



- Att föreslå till styrelsen att kansliet får lägga tid inom kunskapsrådet som Eslövs 



kommun föreslår. 



- Att lägga övrig information till handlingarna 



 



 



 



§ 7.   Översvämningarna Kävlingeån januari 2024 



  Therese Parodi föredrar samt öppen diskussion 



 



I slutet av januari 2024 har vi upplevt 50-års flöden inom Kävlingeåns 



avrinningsområde som gjort stora översvämningsskador med många drabbade. 



 



Vattenrådets roll har diskuterats. Vi har avrinningsområdesperspektiv vilket är 



fördelaktigt. Förslag att beredningsgruppen utser en arbetsgrupp för att samordna 



möte ang. ”Framtidens vattenutmaningar – fokus översvämningar och torka”. 



Ordet lämnades öppet för beredningsgruppen.  



 



Beredningsgruppen ansåg detta förslag som mycket positivt. Är det synkat med 



Tette o Christians arbete med framtidens vattenvårdsarbete 2.0? Vi ska inte göra 



dubbelarbete. Detta arbete är dock för de kommande 20 åren, så vi behöver fånga 



momentum och göra något nu. Therese och Christoffer Bonthron inleder arbetet 



med att sammankalla till detta möte. Fler som vill vara med får gärna hoppa in i 



gruppen för att planera till detta stormöte.  



 



 











  



8 (11) 



 



• Magdalena Lindberg Eklund föredrog information från Sydvatten ang 



översvämningarna. 



 



Högflödena berodde på vattenmättade marker efter en onormalt blöt höst/vinter 



samt tjocka snötäcken som plötsligt avsmälte i samband med flera kraftiga regn. 



Sydvatten har utvärderat situationen och kan konstatera att den tappning från sjön 



som i tidigt skede beräknades efter SMHI:s avbördningskurvor har varit kraftigt 



överskattad. Även beräknad magnitud på tillrinningen till sjön är osäker. Detta 



beror på att SMHI:s framtagna avbördningssamband mellan nivåer och flöden inte 



är kalibrerade för sådana extrema flöden som rådde i slutet av januari. Sydvatten 



har därför låtit utföra kontrollerande flödesmätningar under högflödestiden för att 



bättre kunna uppskatta de beräknade flödena utifrån SMHI:s samband. 



Översvämningarnas utbredning och magnitud visar dock på uppskattningsvis 



åtminstone ett 100-års flöde såväl uppströms som nedströms Vombsjön. 



Sydvatten bedömer att Vombsjöns reglering inte har påverkat omfattningen av 



översvämningssituationen nedströms Vombsjön. Inledningsvis verkade sjön i viss 



mån till och med buffrande på de inkommande flödena. I ett senare skede behövde 



hela sjöns tillrinning släppas vidare nedströms. Sjöns maximalt tillåtna övre 



vattennivå på +21,30 (av dammsäkerhetsskäl) kunde således innehållas. Sydvatten 



kommer den 3 april lämna in en redogörelse till Länsstyrelsen över Vombsjöns 



reglering under högflödestiden. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



- Att lägga informationen till handlingarna 



- Att arbetsgruppen får arbeta med att genomföra ett strategimöte ang. 



Framtidens vattenutmaningar – fokus översvämningar och torka.  
 



 



§ 8.  Verksamhetsberättelse 2023 inkl. resultaträkning  Bilaga 3 



Therese informerar. 



Verksamhetsberättelsen är nu kompletterad med resultaträkningen.  



 



Beredningsgruppen beslutar 



- Att godkänna förslaget på verksamhetsberättelsen för 2023. 
 



§9.   Budget och arbetsplan 2025   Bilaga 4&5 



Therese Parodi föredrar förslag på budget och arbetsplan. 



 



När budget ska redovisas för styrelsen är det klokt om kansliet lägger till kostnader 



från dagens möte, se beslut under §6. Kansliet bedömer själva hur det ska 



redovisas.  



 



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att föreslå styrelsen bifogad budget och arbetsplan inklusive kostnader från beslut 



under §6 i detta protokoll. 



- Att lägga övrig information till handlingarna. 



 



§ 10.  Förslag på utdebitering hos medlemmar 2025  Bilaga 6 



  Therese Parodi föredrar. 
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Beredningsgruppen beslutar 



- Att föreslå styrelsen bifogat förslag till utdebitering 



 



§ 11.  Vattenförvaltning 



Therese Parodi föredrar.  



 



- Grundvattensamarbete med SSGK. Sydvästraskånes grundvattenkommitté har 



bjudit in till utbildningsdag och workshop 17 maj. 



- Föredrag från Höje och Kävlingeåns vattenråd för SKR 12 april gällande 



naturbaserade lösningar. 



 



Besvarade 



• 2024-01-26 Samråd Vattentjänstplan Kävlinge kommun. Besvarades 2024-02-23.   



 



Ej besvarade 



• 2024-02-13 Remiss om ansökan om förlängd igångsättningstid vid Slättäng AB på 



fastigheten Örtofta 21:1 i Eslövs kommun. Besvaras senast 22 mars 2024. 



• 2024-02-16 Samråd för Detaljplan för del av Östra Torn 29:8 m.fl. (Råängen) i 



Lund. Besvaras senast 23 april 2024. 



• 2024-02-26 Samråd för översiktsplan för Lunds kommun. Besvaras senast 30 



april 2024. 



• 2024-02-27 Samråd enligt miljöbalken för utökning av djurhållningen på 



fastigheten Viderup 1:6 i Eslövs kommun. Besvaras senast 22 mars 2024. 



• 2024-02-27 Samrådsredogörelse tillhörande tematiskt tillägg till Översiktsplanen 



2025 Natur- och parkprogram för Tomelilla kommun. Besvaras senast 26 april 



2024. 



 



På nästa beredningsgruppsmöte ska rutiner om hur vi ska svara på remisser m.m. 



lyftas. Vilka remisser ska skickas till vattenrådet?  



 



Beredningsgruppen beslutar  



-Att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 12.  Recipientkontroll  



Therese Parodi informerar. 



  Kansliet hade möte med ett företag som genomför eDNA analyser med 



drönarflygningar. 



 



- Tilläggspunkt: Beredningsgruppen fick i uppdrag att granska årsrapporten från 



SGS gällande recipientkontrollen fram tills 21 mars. Inga synpunkter inkom.  



 



Beredningsgruppen beslutar 



- Att lägga informationen till handlingarna. 
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§ 13.  Administration/Övriga frågor  



  Therese Parodi föredrar 



• Sammanträdestider 2024 



Alla möten börjar klockan 9.00 



Beredningsgruppen onsdagar: 



4/9 Alnarp 



13/11 Sjöbo 



 



Styrelsemöten torsdagar 



18/4  Eslöv 



26/9  Lund 



5/12  Höör 



Årsstämma 23/5 2024 torsdag:  Habo gård i Lomma. Efter stämman sker 



konstituerande styrelsemöte. Gemensam lunch och sedan eftermiddagsaktivitet.  



Eftermiddagsaktivitet bestående av föredrag från Kenneth Persson på sydvatten, 



inspiration till framtidens vattenarbete och utmaningar, samt Christoffer Bonthron 



som berättar mer om Tullstorpsåprojektet.  



 



• Övriga frågor 



- Tilläggspunkt: Vinnova projekt – Vattenjaget. 



Kansliet har fått förfrågan att medverka som referensgrupp i ett projekt som 



handlar om att man ska kunna prata med vatten. De vill ha ett vatten att arbeta 



med, ex Vombsjön. Där placeras det ut en AI, där besökare kan prata med vattnet. 



Ställa frågor om exempelvis pH, fiskebalans m.m. Projektets syfte är att öka 



relationen med natur och människa via AI. Projektet drivs av en designbyrå, en 



forskare och ett konstnärskollektiv, samt vattenrådet. Besked om projektstöd 



kommer i april och kansliet är förfrågad att lägga ca 20 h på detta utspritt på ett år 



som referensgrupp. 



 



Tillägg vid protokollskrivning 2024-04-04. Nedanstående punkt 



”Styrelseledamöters ersättningar” diskuterades på beredningsgruppsmötet. I 



efterhand har det framkommit att denna fråga aldrig uppdrogs till 



beredningsgruppen. I Kävlingeåns vattenråds styrelseprotokoll från 2023-12-07 



§7. beslutades det: ”att gällande punkt 2 ska beslut och timtaxa fastställas på 



årsstämman. Tjänstemännen arbetar fram ett förslag som presenteras på 



årsstämman.” På styrelsemötet menade man att tjänstemän på kansliet skulle ta 



fram förslag på timtaxa och att det är en organisatorisk fråga som ska hanteras av 



styrelsen. Därmed stryks även beslutspunkten.  



 



- Tilläggspunkt: Styrelseledamöters ersättningar.  



Eva Nielsen Osterman meddelade via mail att hon är sjukskriven för tillfället. Hon 



har mailat samhällsbyggnadsnämndens ordförande i Sjöbo som har fått i uppdrag 



vid senaste sammanträdet i samhällsbyggnadsnämnden att kalla till ett möte med 



valberedningen och Eva angående styrelseledamöter och deras ersättning. Eva 



föreslog att kansliet kan ta fram ett förslag till ersättning utöver det arvode som 



kommunernas styrelseledamöter redan har vid protokollförda möten, 



förberedelsetid och ersättning för resor. Det bör också specificeras vilka 



arbetsuppgifter respektive styrelseledamot har och vad som i så fall kan vara 



berättigat för ersättning. 
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Frågan om ersättning diskuterades i beredningsgruppen. Beredningsgruppen 



enades om att man i dagsläget inte har tillräckligt med underlag för att besluta om 



timtaxa, arbetsuppgifterna behöver i sådant fall specificeras. Det ifrågasattes om 



det finns arbetsuppgifter där extra ersättning är motiverat, kanske dessa 



tillkommande arbetsuppgifter bör genomföras av kansliet, om det inte görs på 



frivillig basis. Motiven var också att man inte ger ersättning till ledamöter utöver 



det befintliga arvodet i andra vattenråd, inte heller i Höjeå vattenråd. För att kunna 



ta fram en timtaxa anses det behövas en tydligt specificerad arbetsbeskrivning att 



ta ställning till, där det står vilka uppgifter det kan handla om. Det behöver också 



bedömas om dessa arbetsuppgifter är motiverade för ersättning, samt om 



arbetsuppgifterna är något kansliet kan göra istället.  



 



Beredningsgruppen beslutar 



- Att man i dagsläget inte har tillräckligt med underlag för att besluta om timtaxa, 



arbetsuppgifterna behöver i sådant fall specificeras.  



- Att lägga informationen till handlingarna 



 



 



                    



Lund som ovan 



 



 



Therese Parodi 



Sekreterare 



 



 



Digital signering på sista sidan 



 



 



Justeras:                     Justeras: 



 



 



 



Hjalmar Åhrén Mikael Ulvholt 



Lunds kommun Hörby kommun 



mötesordförande justerare 
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